
 1 

Wersja protokołu oryginalna, dostarczona do Biura Rady, bez korekty. 
 

Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich  
i Strategii Rozwoju Powiatu 

Nr 05/2010   w dniu 24 marca 2010r.          
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 18.30 

  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 
1. 
 

Sławomir Maciaszek 
- Przewodniczący Komisji Obecny 

2. Jerzy Springer 
- Wiceprzewodniczący   Komisji Nieobecny 

3. Irena Wojewódzka – Kucz 
- Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Józef Sulikowski Obecny 

5. 
 Andrzej Wieczorek Obecny  

6. 
 Wiesław Ewertowski Obecny 

7. Grzegorz Owczarzak Obecny 

8. Jerzy Piasecki Obecny 

9. Andrzej Bielecki Obecny 

10. Krzysztof Migasiewicz Obecny 

11. Michał Piechocki Obecny 

12. Zbigniew Grabowski Obecny 
 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Jerzy Springer  
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Małgorzata Klessa  – Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej i 

Leśnictwa    
2. Radosław Kubisz – Kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju  
3. Barbara Linetty  -  kierownik Biura Spraw Obywatelskich i Zdrowia     

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Omówienie i zaopiniowanie materiałów na sesję.  
3. Efektywność projektów EFS realizowanych przez Wydział Europejski i Rozwoju.   
4. Zakończenie posiedzenia.  

 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
      KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW 
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Nie odnotowano.   
 

  
3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI 

1. Otwarcie posiedzenia 
 
Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 16.00. Obrady prowadził Przewodniczący Komisji 
Sławomir Maciaszek. Podczas otwarcia obrad  obecnych było 10 członków Komisji Finansów, 
Obszarów Wiejskich i Strategii  Rozwoju Powiatu oraz  goście zaproszeni na posiedzenie /lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. Po powitaniu zgromadzonych, stwierdzeniu 
quorum), Przewodniczący Komisji  oddał głos gościom  w celu realizacji tematyki posiedzenia.   
 
2. Opiniowanie materiałów na sesję.  

 
• Projekty uchwał w sprawie  udzielenia przez Powiat Wągrowiecki pomocy finansowej 

gminom: Mieścisko, Wapno, miastu i gminie Skoki oraz miastu  Wągrowiec na 
realizację zadania  /M.Klessa/ 

 
Pomoc finansowa Powiatu miałaby wesprzeć przedsięwzięcia związane z gospodarką 
odpadami i ochroną powierzchni ziemi polegających na usuwaniu wyrobów 
zawierających azbest zgodnie z  programem usuwania wyrobów zawierających  azbest 
na terenie wymienionych w tytule projektu jednostek w następujących kwotach: 
    - gmina Wapno /1.500zł/; 
    - gmina Mieścisko /7.500zł/; 
    - miasto i gmina Skoki /15.000zł/; 
    - miasto Wągrowiec / 12.000zł/.  
Szczegółowe warunki udzielenia pomocy określa umowa, która zostanie zawarta 
pomiędzy powiatem a w/w jednostkami.    

Zbigniew Grabowski zapytał: dlaczego inne gminy nie wnoszą o te środki ? Kierownik 
Wydziału odpowiedziała, że jeśli gmina  zabezpieczyła sobie środki na ten cel w 
budżecie na 2010r. i przyjęła swój program unieszkodliwiania odpadów azbestowych to 
wnosiła o środki do powiatu. Jeśli nie mają tego zadania zaplanowanego na 2010r. – nie 
ubiegają się o nie.   
J.Piasecki zadał pytanie: co się stanie gdy mieszkaniec zwróci się do samorządu z 
pomocą o wsparcie unieszkodliwienia jego odpadów. Radny uzyskał odpowiedz od 
M.Klessy , że gmina pomoże mu np. w wywożeniu tego rodzaju odpadów, ale nie da mu 
środków finansowych do ręki. Jest to zdanie gminy, a nie mieszkańca. W.Ewertowski 
dodał, że zazwyczaj jest to tak, że firma wybrana jest w przetargu przez gminę i to ona 
dokonuje wywozu i unieszkodliwienia. Unieszkodliwianie odpadów odbywa się przy 50% 
udziale  mieszkańca i 50% wsparciu gminy.  
 
opinia projektu uchwały:  
pozytywna (10 obecnych – 10 ZA (w tym przewodniczący Komisji, PRZECIW - 0, 
WSTRZYMUJĄCY SIĘ - 0). 

 
• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację przez PW 

projektu „Partnerstwo urzędów administracji samorządowej dla efektywniejszej 
realizacji usług publicznych” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach POKL  /R.Kubisz/ 

 
Projekt  realizowany jest przez projektodawcę i lidera m. i gm. Gołańcz. Powiat 
Wągrowiecki jest partnerem, tak jak miasto Wągrowiec i gminy: Wągrowiec, Mieścisko, 
Damasławek. 
Wkład własny Powiatu Wągrowieckiego jest bezgotówkowy i obejmuje jedynie 
udokumentowane koszty wynagrodzenia pracowników Starostwa Powiatowego 
delegowanych na szkolenie w czasie pracy.  
Wartość całego przedsięwzięcia to 900.000zł. Projekt  obejmuje szkolenia 
specjalistyczne, studia podyplomowe oraz badanie satysfakcji klientów.         
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Na 9 projektów w Polsce, projekt ten zajął  2 miejsce w Polsce. Do koordynowania 
projektu zostanie wybrana firma zewnętrzna. Nie odnotowano uwag i zapytań.   
opinia projektu uchwały: 
pozytywna (10 obecnych – 10 ZA (w tym przewodniczący Komisji, PRZECIW - 0, 
WSTRZYMUJĄCY SIĘ - 0). 
 

O godzinie 16.45 przybywa M.Piechocki. Od tego momentu skład komisji to 11 osób.  
W związku z tym, że kolejny gość p.B.Linetty przybędzie w  dalszej części posiedzenia, 
Przewodniczący zarządził przejście do tematu  związanego z efektywnością projektów  EFS 
realizowanych przez Wydział Europejski i Rozwoju w 2009r. Potem Komisja będzie  
w dalszym ciągu rozpatrywać tematykę dotycząca materiałów sesyjnych.  
 

3. Efektywność projektów  EFS realizowanych przez Wydział Europejski i rozwoju w 2009r,.   
/R.Kubisz/   

 
Kierownik R.Kubisz  przedstawił szczegółowo projekty realizowane przez Wydział. 
Szczegółowy opis projektów stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
J.Piasecki pytał o datę ukończenia  projektu „Przyszły absolwent na rynku pracy”. 
Zastanawiał się o przyszłych efektach tego projektu. Uważa, że należy obserwować 
młodzież biorącą udział w tym projekcie  jak wypadnie na egzaminie maturalnym – 
szczególnie w sferze języków obcych. Może efekty będą na tyle korzystne, żeby podjąć 
decyzję o kontynuowaniu tego typu projektów. Radna I.Wojewódzka –Kucz, uważa że 
za mało było tych zajęć językowych (60 godz.), żeby podniosło to trwale ich poziom ich 
umiejętności.  
W dalszym ciągu swej wypowiedzi R.Kubisz scharakteryzował projekty, które będą 
realizowane w 2010r. Wspomniał także o realizowanych przez jednostki zewnętrzne  
projektach miękkich, np.: o projektach związanych z dofinansowaniem działalności 
gospodarczej przez osoby młode do 25 roku życia. J.Piasecki zauważył, że młodzi nie 
są przygotowani do otwierania swej działalności. Radny obserwuje, że młodzi nie chcą 
się uczyć podstaw przedsiębiorczości. Swoje zdanie  na ten temat również wyraził 
przewodniczący Komisji S.Maciaszek. Przewodniczący potwierdził, że młodzi na rynku 
pracy, wykazują małe zainteresowanie otwieraniem własnej działalności. Bardziej 
odważni przy ubieganiu się o jednorazowe środki z Powiatowego Urzędu Pracy na ten 
cel są osoby starsze. Nie wnoszono więcej uwag do materiału.      

 
2. Opiniowanie materiałów na sesję /c.d./   

 
• Projekt uchwały w sprawie udzielania dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej  

p.w. Wniebowzięcia N.M.P. w Wągrowcu na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na 
obszarze Powiatu Wągrowieckiego.   /M.Piechocki/ 
 
W konkursie  o środki wystartowały 3 parafie Rzymsko-Katolickie. W wyniku prac 
komisji konkursowej dofinansowanie otrzymała Parafia  p.w. Wniebowzięcia N.M.P. w 
Wągrowcu.  
J.Piasecki zapytał, czy to cała pula w tej sferze na 2010 rok została wykorzystana. 
Radny otrzymał zapewnienie, że cała.  
opinia projektu uchwały:  
pozytywna (11 obecnych – 11 ZA, PRZECIW - 0, WSTRZYMUJĄCY SIĘ - 0) 

 
O godzinie 17.00 S.Maciaszek zarządza przerwę w obradach. Przybywa B.Linetty. 
 

• Sprawozdanie z wykonanych dotacji za rok 2009 dla organizacji pozarządowych 
/B.Linetty/   
Kierownik Biura  omówiła obszerny materiał informacyjny dotyczący przyznanych 
dotacji w 2009r. Z niego wynika, że odbyły się dwa konkursy. W I konkursie  wpłynęło 
16 ofert z czego 6 nie spełniło wymogów formalnych. Pozostałe 10 ofert komisja  
konkursowa sprawdziła pod względem merytorycznym i wnioskował do Zarządu  
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o przyznanie dotacji. 7 organizacji otrzymało dofinansowanie – na łączną kwotę 
26.965zł. 
Na II konkurs wpłynęły 4 oferty z czego 3 nie spełniły wymogów formalnych. Komisja 
konkursowa skierowała jedną propozycję  do Zarządu, który przyznał dotacje 1 
organizacji  na kwotę 8.995zł  
 

O godzinie  17.20 salę obrad opuszcza Starosta M.Piechocki, który wcześniej prosił o 
zwolnienie go z dalszego uczestnictwa w obradach. Stan członków Komisji – 10 
radnych.   
 
Ogólna kwota  przeznaczona na organizacje pozarządowe  wynosiła  w 2009r. 
110.000zł. Z czego 30.000zł to zadania z zakresu organizacji pozarządowych,  
a 80.000zł pozostałe sfery zadaniowe. 
Ogółem wykorzystano 47.960zł. (odpowiednio: 35.960zł i 12.000zł). 
W 2009r. organizacje niewykorzystany ogółem 6.177,77zł – tym samym zwróciły te 
środki do powiatu.  
J.Sulikowski zainteresowany był wkładem własnym organizacji przy składaniu ofert  
i realizacją szlaków konnych. J.Piasecki dociekał jaki jest udział naszego powiatu w 
organizacji 9 edycji międzywojewódzkich  rozgrywek siatkówki. Radni omawiali te sfery, 
w których wnioskowanie środków jest najniższe lub nikłe.  
S.Maciaszek zapytał o nowelizacje ustawy w sprawie organizacji pozarządowych  
– co wnosi nowego?   B.Linetty odrzekła, że nowelizacja  dramatycznie zmienia zapis 
starej. Są nowe rozwiązania proceduralne. Organizacje mogą starać się o małe granty 
czy o pożyczkę.  
Radna I.Wojewódzka – Kucz wyraziła swoje ubolewanie, że komisja konkursowa  
w 2010r. nie zawiera  członków wybranych przedstawicieli RPW. B.Linetty 
poinformowała, że RPW reprezentują członkowie Zarządu: W.Ewertowski i A.Bielecki. 
Taki skład jest zgodny z nowelizowaną ustawą.               
Nie odnotowano innych uwag czy zapytań radnych w tym temacie.    
   

Z.Grabowski  zwalnia się z uczestnictwa w obradach o 18.20.      
Stan członków Komisji – 9 radnych.   
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały RPW w sprawie uchwalenia budżetu 
powiatu na 2010r. /D.Królczyk omówiła materiał na poprzednim posiedzeniu Komisji/ 

 
opinia projektu uchwały:  
pozytywna (9 obecnych –  6 ZA , PRZECIW - 0, WSTRZYMUJĄCY SIĘ - 3). 

 
3. Zakończenie posiedzenia  

 
Zakończenie posiedzenia Komisji nastąpiło o godzinie 18.30.  

 
4.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 

4.1 Zapytania 
Odnotowano w opisie przebiegu dyskusji. 
 
4.2 Opinie 
Opinie dotyczące projektów uchwał odnotowano w opisie przebiegu dyskusji.  

 
4.3 Stanowiska 
Nie odnotowano  
  
4.4 Wnioski 
Nie odnotowano  
 
  __________________________                            _____________________ 
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         Protokołował / Protokołowała                                Przewodniczący Komisji   

 


